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Urnes, paperetes, escoles, gent, re-
compte, banderes, nervis, calma
tensa. Aquestes són només algu-
nes de les paraules més repre-
sentatives de l’1-O. Aquest dilluns
va fer un any d’un dels episodis
més intensos de la política cata-
lana. L’1 d’octubre de 2017, milers
de persones van sortir al carrer per
votar en un referèndum d’inde-
pendència convocat pel Govern de
la Generalitat. Un any després, les
places i carrers de les ciutats ca-
talanes s’han tornat a omplir per
commemorar el primer aniversa-
ri de l’1-O. 

Al Barcelonès Nord, la jor-
nada es va viure amb normalitat.
A les places de diversos ajunta-

ments, com la plaça de la Vila de
Badalona, s’hi van agrupar cen-
tenars de manifestants amb pan-
cartes i banderes que recordaven
les concentracions dels dies pos-
teriors a l’1 d’octubre de l’any
passat. A Badalona es van orga-
nitzar actes des de diumenge,
amb tallers, visionats d’imatges
i vídeos del referèndum en di-
verses escoles i casals, i la visita
del vicepresident d’Òmnium
Cultural, Marcel Mauri. 

Dilluns, la manifestació es
va convertir en una marxa que va
començar a la plaça de la Medi-
cina i va acabar davant de l’A-
juntament. Centenars de perso-
nes, amb la presència de perso-
nalitats polítiques de la ciutat, en-
capçalades per Dolors Sabater,
van commemorar el referèndum
i van reclamar la llibertat dels
presos polítics.

L’ALTERNATIVA LOCAL
Tot i que les entitats indepen-
dentistes, com Òmnium i l’ANC,
van convocar una manifestació
central a Barcelona, altres ciutats
del Barcelonès Nord, com Sant
Adrià o Santa Coloma, van or-
ganitzar actes de celebració pa-
ral·lels. La crida, que no venia de
canals oficials dels consistoris
sinó de partits i entitats concre-
tes, com els CDR, va aplegar
centenars de ciutadans.  

En la majoria de municipis,
els actes van començar diu-
menge, amb sopars de veïns i
trobades en escoles que, l’any
passat, es van convertir en cen-
tres de votació. Tot plegat va aca-
bar sent una jornada pacífica,
sense cap incident remarcable,
que va servir per rememorar un
dels dies amb més pes de la his-
tòria recent de Catalunya.

Un any després
» Els municipis del Barcelonès Nord commemoren el primer aniversari del referèndum de l’1-O

» Les concentracions apleguen centenars de veïns i veïnes davant dels seus ajuntaments

Un moment de les concentracions a Badalona i Sant Adrià. Fotos: Twitter (@mariadolorsa i @oliveriluque)

1 D’OCTUBRE4“Vol que Ca-
talunya sigui un estat inde-
pendent en forma de repúbli-
ca?”. Aquesta era la pregunta
que els votants es van trobar,
ara fa un any, a les paperetes,
amb dues respostes possibles.
Al global de Catalunya, el sí es
va imposar amb un 90,18%
dels vots i una participació del
43,03% del cens segons el re-
compte del Govern. 

Tant a Badalona com a
Sant Adrià, el sí es va endur
un 80% dels vots, tot i que la
participació va ser més baixa
(35% i 25%, respectivament).
Encara menor va ser a Santa

Coloma, on van votar un 21%
dels electors i, d’aquests, un
77% van apostar pel sí.

Als municipis més petits
del Barcelonès Nord, com Tia-
na i Montgat, els resultats es
van apropar més al global ca-
talà. A Tiana, la participació va
ser més alta que la mitjana
(51%) i el sí es va imposar en
un 93,4% dels vots. A Mont-
gat, la participació va ser si-
milar, tot i que les paperetes
favorables a la independència
van representar un 88%.

En cap d’aquests cinc mu-
nicipis es van requisar urnes ni
hi va haver càrregues policials.

El dia que es va poder votar
sobre la independència

Reportatge

Clàudia Ramos Có
BARCELONÈS NORD
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La lupa

A Badalona, aquest curs escolar prop de
10.000 alumnes d’Ensenyament Se-
cundari Obligatori van iniciar les classes.
No ho van fer el dia previst els més de 120
alumnes matriculats a l’Institut La Rie-
ra, de Canyadó, malgrat les declara-
cions d’uns i altres.

L’any 2016, l’expresident Puigde-
mont va anunciar que es comprometia
“a solucionar els problemes de la man-
ca d’escoles a Badalona” i anunciava que
es construirien “uns mòduls provisionals
al parc de ca l’Arnús”.

No es tracta ara de buscar qui és el
culpable d’aquesta deixadesa, però el
que sí que és cert és que les
obres per construir els mò-
duls no van iniciar-se fins al
passat mes de juliol. Per
tant, a ningú pot estranyar
que a tocar de l’inici de curs
encara continuessin en mar-
xa. Una setmana més tard,
els alumnes finalment van poder co-
mençar les classes.

Com ja hem dit altres vegades, a Ba-
dalona des de sempre hem defensat el
dret a una educació pública de qualitat
per a tothom. I això és responsabilitat
dels que ens governen de garantir-ho.

Les lleis diuen que són els ajunta-
ments els que han de facilitar els solars
perquè la Generalitat pugui construir les
escoles. I, evidentment, s’ha de planifi-
car amb temps suficient per evitar les im-
provisacions.

Com s’explica que a Badalona hi
hagi alumnes escolaritzats en barra-

cons des de fa més de 10 anys? Per què
s’habiliten espais de serveis en algunes
de les escoles per acollir alumnes que no
tenen plaça si tothom coneixia l’incre-
ment de la demanda i la necessitat de
construir més escoles? Per no perdre el
somriure, com que és l’època dels bolets
a aquestes noves aules se’ls anomena
grups de bolets.

Algú ha pensat el que suposa per al
bon funcionament d’una escola d’una o
dues línies el fet que s’obri una nova lí-
nia en un espai destinat a altres funcions?
Les activitats que es realitzaven en
aquest espai habilitat, on es faran? S’in-

crementaran els recursos humans i eco-
nòmics per atendre les necessitats d’a-
questa nova aula?

Totes aquestes preguntes, i més, de-
mostren una manca de planificació per
part dels responsables d’Ensenyament
tant de l’Ajuntament -i això no ve d’ara-
com de la Generalitat.

Ara, i després de reunir-se el nou go-
vern local amb el conseller d’Ensenya-
ment, s’ha tornat a fer públic que la Ge-
neralitat i l’Ajuntament “estan d’acord que
la ciutat té evidents mancances en in-
fraestructures educatives”.

Significa això que l’Ajuntament, per

fi, cedirà els solars i la Generalitat cons-
truirà les escoles? Com hem dit abans, a
Badalona hi ha alumnes escolaritzats en
barracons provisionals des de fa més de
10 anys. Altres, com és el cas de l’escola
Ventós Mir, l’escola més antiga de Ba-
dalona, espera des de fa més de vuit anys
el nou edifici.

L’Institut La Riera també és provi-
sional i, segons l’Ajuntament, els mòduls
s’han de retirar a finals del curs 2020-
2021, ja que els alumnes s’han de tras-
lladar  a l’edifici de l’antiga escola Lola
Anglada.

Això significa que les obres de reha-
bilitació de l’edifici s’han d’i-
niciar al més aviat possible.
Però resulta que mentre l’A-
juntament no registri la pro-
pietat d’una part de la pista
esportiva no podrà cedir-la a
la Generalitat i aquesta no as-
sumirà l’obligació de reha-

bilitar l’edifici i construir-ne un de nou
a l’actual pista.

És el que passa també amb l’escola
Badalona Port. Si l’Ajuntament no cedeix
els terrenys, la Generalitat no construirà
l’escola definitiva.

I tot això passa avui, com passava al
segle passat, encara que ens resulti difí-
cil d’entendre.

Catalunya, en sanitat i educació, es-
tava al capdavant de totes les comunitats
i tothom se’n sentia orgullós. Ara ens di-
uen que, durant els últims anys, la sani-
tat s’ha retallat un 27,51% i l’educació un
12%. Serà aquesta l’explicació?

Com s’explica que a Badalona hi hagi
alumnes escolaritzats en barracons

des de fa més de 10 anys?

per Pedro Jesús Fernández

Era d’esperar

Lamento molt les bro-
metes i crítiques que s'-

han fet al VP @perearago-
nes per una foto en la qual surt amb Fai-
né. Crítica política, bé. Desgast sistemàtic,
mai. Sapigueu que al darrere de la foto hi
ha la responsabilitat que permetrà desti-
nar 30M€ a projectes socials i científics
molt importants.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Cuando los proyectos
políticos no son conse-

guibles mediante el voto
y se castiga al que trata de conseguirlos
de forma pacífica se generan incentivos
que llevan a cosas como lo de hoy. Es res-
ponsabilidad de quien tiene el proyec-
to no sucumbir a esos incentivos, pero
sorpresa poca.

@apuente

Una dada. El dispositiu
policial d'avui el coordi-

nava Antoni Antolín, nou
cap de l'Àrea Tècnica de Planificació i Dis-
positius. Va ser apartat de la direcció l'any
2012 per les càrregues del desallotja-
ment del 15-M a plaça Catalunya. Avui
s'estrenava de nou amb un gran dispo-
sitiu.

Amb tots els respectes
per a tothom: si no hi ha

direcció política, objec-
tius clars d’acció, articulació popular de
les mobilitzacions, sinceritat en els
plantejaments, valor per reconèixer
sense enganys on som i què està en joc,
i més estratègia que tàctica, no anem
enlloc. Enlloc.

@XavierAntich@albertmartnez@francescabad

Els semàfors

Policia de Badalona
La Guàrdia Urbana de Badalona s’ha

vist immersa en una polèmica per un ví-
deo que corre per les xarxes, on es veu

un agent uniformat retirant llaços grocs.
Pastor ja ha anunciat que es tracta d’un

fet puntual i no obrirà cap expedient. 
pàgina 10

Handbol Adrianenc
El club lila va celebrar la seva gran festa
diumenge passat, amb la presentació de

tots els equips i el partit de la primera
ronda de la Copa del Rei del sènior. Tot

i perdre contra el Puerto Sagunto, l’enti-
tat va viure una nova jornada històrica. 

pàgina 21

ACIST Tiana
Els comerciants de Tiana han organitzat
la tercera edició del Tiana Clàssics amb

un rècord de vehicles participants (130).
Aquest any han duplicat les xifres de

2017 i van haver de tancar les inscrip-
cions perquè es va completar l’aforament. 

pàgina 18
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Les claus

L’1-O, amb unes esfereïdores imat-
ges de la brutal repressió de les
forces de “l’ordre”, el fracàs de Ma-
riano Rajoy i Soraya Sáenz de San-
tamaria fou monumental. Hi va
haver urnes i paperetes. Un mira-
cle! Es van obrir escoles i pave-
llons, hi hagué una votació massiva
i els successius atacs informàtics
des dels serveis d’intel·ligència de
l’Estat van ser solucionats pels hac-
kers de la Generalitat amb una
gran eficàcia. D’aquí sorgí la re-
venja. Al matí la Guàrdia Civil i la
Policia Nacional van actuar amb
“Acarnissament”, així amb majús-
cula. Amb una ira desmesurada.
No era normal l’empenta i la fúria
dels cossos de repressió, amb crits
i insults contra els pacífics votants
i membres de les meses. Sobreex-
citació a causa de què? Hi ha dife-
rents versions, difícilment demos-
trables, però el que sí que es podria
comprovar són les ordres dels su-
periors i comandaments. Qui les
va donar i amb quines instruc-
cions? Amb l’actual estat de la Jus-
tícia espanyola serà molt difícil que
algun jutge en vulgui treure l’en-
trellat. Ara és l’hora de les declara-
cions miserables. Jiménez de los
Cobos va declarar que ell només
era el coordinador de la seguretat
a Catalunya, que no tenia el co-
mandament. “Van actuar profes-
sionalment”, deia Enric Millo,
mentre el ministre Zoido encar-
regava 12.000 medalles per als
repressors. Ara, el sindicat Jusa-
pol fent una manifestació a Bar-
celona en homenatge als que van
atonyinar de valent la ciutada-
nia. En definitiva, qui tingui me-
mòria i dignitat  ha de cridar amb
tota la força dels seus pulmons:
Ni oblit, ni perdó! 

L’1-O
per Jordi Lleal 

L'escòria del món
per Francesc Reina 

L'escòria és allò que es queda al
fons de l'olla, un residu que cal
refregar amb el fregall. En el
món antic -i en aquest- s'usava
en sentit metafòric per descriu-
re criminals de la més baixa es-
tofa per oferir-los com a sacrifi-
cis humans. Per aplacar les fal-
ses deïtats es buscava algú entre
la púrria de la societat, un llar-
dós al qual no se’l trobaria a fal-
tar i que de tota manera tard o
d'hora sucumbiria.

Som l'escòria del món, deia
Pau de Tars als Corintis, al·lego-
ria vergonyosa dels llaços d'una
mare pàtria sense frontera: bom-
bolla de la construcció, polítiques
que miren cap a una altra banda,
pujada irracional de l'habitatge -
que ja no és un dret-, diners que
es compren a interès 0, bancs res-
catats amb milers de pisos...

La desil·lusió positiva tracta
de no creure en res i esperar en-
cara menys d'aquest capitalisme
màgic, per aquesta raó el món no
els vol, perquè van contra cor-
rent. La població sense llar se-
gueix sent qualificada de margi-
nal per una societat que desco-
neix el món dels afers interns,
pandèmia que acceptem que
avanci, per un grup de brètols i
potenciada, sens dubte, pel seu
elevat poder polític i el poder ad-
quisitiu de les seves influències.
No obstant això, les penalitats de
la gent senzilla són les que segu-
eixen acabant a la presó, un re-
trat despietat i alhora miseri-

cordiós de les febleses i caigudes
humanes amb epitafi inclòs,
mostrant pobreses, pecats i hor-
rors que revelen la tremolor acre
de les seves ànimes, la fulminant
fuetada que colpegen amb el
cor. L'esperança pels desempa-
rats, aquests lletjos desgrenyats,
consisteix a donar-los uns cops
d'ànim a l'espatlla i esperar dies
i dies al costat d'un arbre confiant
que arribin cuques de llum per
bombardejar la por de l'aban-
donament. La pobresa segueix
mostrant-nos un rostre d’infà-
mia; pot ser que aquí no sigui fam
però si és dolor. Caldrà seguir
movent els silencis per tal quan-
titat i qualitat de mentides d'a-
quells falsaris, i insistir a la gent
del carrer que no es cregui tan fà-
cilment les grans mentides, tot i
que gaudeixin de gran difusió.

Contra un exèrcit de pode-
rosos no hi ha mediació possible;
o tot o res. I aquesta massa d'es-
claus: obrers, sicaris, transporters
que troben una feina més rendi-
ble del que poden intentar bus-
car-se en un altre lloc, segueixen
tenint igualment els dos peus
plantats en la misèria, perpetu-
ant un sistema d'explotació i en-
riquiment en benefici d'uns pocs.

En el joc de la culpa sempre
perden els més febles, però, i
malgrat tot, les plataformes con-
tra els desnonaments han acon-
seguit reduir el 75% de llança-
ments en un any, escoltant pre-
guntes i recuperant paraules.

Vist al Twitter

@miquelmontanerm: Compungit per la
derrota del Reial Madrid contra el CSKA.
L’objectiu #turronesparaLopetegui se’n va
a la merda. 

@KasperJuul_0: Torra llança per lliure un
ultimàtum. Rufián se’n desmarca. Batet
(PSOE) ho aprofita. Algunes veus del PDe-
CAT també filtren el seu malestar.

#Ultimàtum

@Quimnuss: En Rato encara no era a la
presó? Al·lucina. Bravo per @X_net_ i
@15MpaRato. La maldat triomfa perquè la
gent bona no fa res.

#RatoAPresó #EnyorantRonaldo

Les millors
perles

El restaurant Bellavista del Jardín del Norte, situat al carrer Enric
Granados de Barcelona i en el qual havia invertit el jugador del
Barça Leo Messi, tanca després de dos anys obert. Tot i això, l’es-

pai seguirà funcionant amb un altre model de negoci, ja que acollirà
activitats i actes privats com ara festes d’empresa o celebracions.

El cuiner Joan Roca, cap visible juntament amb els seus
dos germans del restaurant El Celler de Can Roca, ha re-
validat recentment el títol de Millor Xef del Món segons

els guardons The Best Chef Awards. El premi s’entrega a partir
de les votacions de 350 cuiners i gastrònoms d’arreu del món.

L’alcalde del PP del poble malagueny de Torrox ha fet unes de-
claracions del tot desafortunades després d’un crim masclista
que ha tingut lloc al seu poble. El batlle, en paraules a una

emissora local, va afirmar que el crim tenia una part positiva, ja que
el poble estava apareixent per primera vegada en mitjans estatals.

Sembla que a Espanya la nostàlgia franquista no se’n va.
Aquesta és la conclusió si ens fixem en les xifres de visites
del Valle de los Caídos del passat mes de setembre (53.000

persones). La xifra ha augmentat d’ençà que el govern de Pedro
Sánchez va decidir exhumar les restes del dictador Franco. 

Ciutadans ha suspès de militància un dels seus regidors de la
localitat d’Alcañiz (Teruel) després que, per defensar la lliber-
tat educativa i l’escola concertada, assegurés que “quan tenia

15 anys i la meva dona 13 o 14, ella anava amb uniforme de faldilla
i mai no m’ha excitat tant com en aquella època”. 

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

La Policia Local de Tiana controlarà 
la velocitat amb un radar mòbil1

2 L’estratègia del cambrer

Peix podrit

Comença el ball: el Divina Joventut 
visita el Breogán

Comença el procés per definir 
el futur de les Tres Xemeneies

El + llegit línianord.cat
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Ja fa més de 100 dies que és
alcalde de Badalona. Està
satisfet del que ha pogut fer

fins ara?
La veritat és que sí. Sobretot tenint
en compte que quan vam arribar
ens vam trobar una situació molt
negativa, una maquinària total-
ment paralitzada i tots els projec-
tes encallats. Hem començat a
desencallar alguns projectes i a
donar la volta a aquesta situació
de paràlisi i d’abandonament de la
ciutat, que, de fet, era la percepció
que tenien els veïns i veïnes. 

Està governant la quarta ciutat
de Catalunya amb només qua-
tre regidors i el suport extern
del de Ciutadans. En aquestes
condicions es pot tirar endavant
Badalona?
Estem demostrant que amb capa-
citat i amb voluntat es pot fer, sí. Ho
estem fent. No és només una qües-
tió de quantitat de regidors, sinó
que tenim 1.000 treballadors pú-
blics que s’han de motivar i incen-
tivar per donar la volta a la situació
que els comentava anteriorment.

Ells són el cor i l’ànima d’aquesta
ciutat. Crec que estem demostrant
que és possible fer-ho i que es co-
mença a notar el canvi. 

L’exalcaldessa Sabater el com-
parava recentment en un article
d’Opinió a Línia Nord amb un
cambrer. Diu que està servint els
plats que el seu govern va cui-
nar, que capitalitza els seus pro-
jectes que ara es materialitzen. 
En primer lloc, tot el meu respecte
per a l’ofici de cambrer. Jo no seria
capaç de fer la seva feina. I dit això,
nosaltres ens dediquem a fer polí-
tica. I fer política i fer gestió significa
desencallar projectes que porten
tres anys paralitzats. 

Jose Téllez li recorda pràctica-
ment cada dia a Twitter que en-
cara no es coneix el pla de xoc que
deien que havien negociat amb
PP i Cs per tirar endavant la ciutat
post moció de censura. Què se
n’ha fet d’aquell pla de xoc? 
Bé, nosaltres ja hem explicat el
que hem fet aquests primers 100
dies i el pla de govern que tenim,
que es basa en cinc punts molt
concrets. Primer de tot, recuperar
el contacte directe amb els ciuta-
dans, que se sentien abandonats.
I després, millorar el manteniment

i la neteja de la via pública, la se-
guretat, la concòrdia... I recuperar
la institució per a tothom, pensi el
que pensi.

Però això és el pla de xoc que
deien que tenien pactat amb el
PP i Ciutadans abans de la moció
de censura o no?
Aquell pla de xoc era un pla entre
partits. Nosaltres el que fem ara és
retre comptes de la nostra gestió i
explicar el pla de govern que
tenim conjuntament amb el regi-
dor d’Units per Avançar i el suport
del de Ciutadans.

Per tant, aquell pla de xoc ha que-
dat superat i estan en una altra
fase.
Nosaltres hem posat unes priori-
tats que són les nostres i en base a
les quals estem actuant.

Tot plegat ho haurà d’explicar en
un Ple extraordinari forçat pels
grups de l’anterior govern.
Em sembla perfecte poder retre
comptes al Ple municipal. Ja m’hau-
ria agradat que els darrers tres anys
l’anterior govern que ara està a l’o-
posició hagués fet el mateix quan
els altres li demanàvem. Personal-
ment, crec que és important la
transparència i estaré encantat, jo i

la resta del govern, d’explicar la si-
tuació que hem heretat i com s’està
revertint.

Quan es farà aquest Ple? Fixarà
vostè una data o deixarà que es
convoqui automàticament?
Hi ha uns terminis legalment esta-
blerts que respectarem, com no
podria ser d’altra manera.

Fa un moment ens parlava de les
seves prioritats: neteja, seguretat,
bona gestió, trepitjar el carrer... En
això el seu discurs s’assembla
molt al d’Albiol.
Que pensem que aquests temes
són prioritaris per mantenir i cui-
dar la ciutat, cosa que no feia l’an-
terior govern, no vol dir que no
tinguem perfil propi. De fet, du-
rant els últims tres anys a l’oposi-
ció havíem arribat a denunciar
gairebé 1.000 punts negres que té
la ciutat. 

Per cert, fa pocs dies Albiol va
confirmar que es tornarà a pre-
sentar l’any que ve. Fins ara l’hem
vist poc actiu fent oposició al seu
govern. El preocupa que a me-
sura que s’apropin les eleccions
endureixi el seu discurs?
Crec que estem en un moment en
el qual no podem pensar en les

eleccions municipals. Hem de pen-
sar en Badalona. Per a mi, el govern
de Sabater i també el d’Albiol són
part del passat. Nosaltres pensem
en el present i en el futur de la ciu-
tat. Hem perdut tres anys per a Ba-
dalona i n’hem de guanyar un a
favor dels veïns i veïnes. I per fer-ho
hem d’arribar a consensos amb
tots els grups municipals, estiguin a
l’esquerra o a la dreta. És igual.

Amb el clima de precampanya
electoral que ja estem vivint, sem-
bla que no ho tindrà gens fàcil,
això d’arribar a consensos.
Algú es pot negar que hi hagi una
escola bressol a Montigalà? Això
no té res a veure amb una campa-
nya o amb unes diferències ideo-
lògiques. Hi ha qüestions de ciutat
que són cabdals per als veïns i ve-
ïnes, i en aquests casos crec que
ningú es pot permetre no arribar a
acords. L’objectiu comú és millorar
Badalona i jo no em cansaré mai
de picar la porta de la resta de
grups municipals per arribar a
acords.

Troba receptivitat quan ho fa?
Sí. És que d’això va la política. De
cessions en detriment dels interes-
sos partidistes però en benefici de
la ciutat i dels seus veïns i veïnes.4

Álex Pastor
Alcalde de Badalona

A. Nadeu / C. Ramos
Fotografia: M. Vall-llebrera

“Hem començat a donar la volta a la
situació d’abandonament de la ciutat”
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3Aquesta setmana s’ha celebrat
el primer aniversari de l’1 d’octu-
bre. Fa un any, Badalona era la
ciutat més gran que donava su-
port al referèndum. Ara, amb el
seu govern, la posició institucio-
nal al respecte no té res a veure.
Però dilluns centenars de veïns
van tornar a omplir la plaça de la
Vila. Com ho valora?
Com a alcalde de Badalona m’he
de limitar a garantir la neutralitat
institucional. L’Ajuntament ha de
representar tothom, pensi el que
pensi. I aquesta neutralitat també
vol dir respectar aquells que pen-
sen diferent que tu. Els veïns i ve-
ïnes que es van manifestar dilluns
tenien tot el dret de fer-ho. I ga-
rantirem que sempre sigui així.
Respectarem sempre la pluralitat i
la diversitat d’ideologies que hi ha
a la nostra ciutat.

Les discrepàncies nacionals són
un escull insalvable perquè els
quatre partits d’esquerres que hi
ha actualment al Ple municipal
puguin compartir projecte?
Si s’hagués respectat la neutralitat
institucional i s’haguessin impulsat
de veritat polítiques socials i pro-
gressistes, segurament tot hauria
anat diferent. Però no va ser així.
L’anterior govern va decidir no
complir aquests dos compromisos
que havia adquirit amb nosaltres i
ens vam veure obligats a proposar
una alternativa, que va rebre el su-
port suficient d’altres forces per
tirar endavant.

Se senten més còmodes avui
amb Ciutadans gestionant el Dis-
tricte 2 que fa uns anys investint
Sabater?
El que tenim és un pacte de go-
vernabilitat amb aquest regidor i
nosaltres tenim cura de tota la ciu-
tat. Però més enllà d’aquest cas
concret, crec que al final estem
condemnats a entendre’ns entre
tots, però sobretot respectant els
pactes. Perquè els pactes no es fan
amb un partit polític, sinó amb una
part de la societat.

Parlant de gestió, els últims dies
hi ha hagut polèmica per les
factures i els contractes de l’A-
juntament. Vostè assegura que
les  factures impagades per l’an-
terior govern s’acumulen men-
tre Sabater l’acusa de falsejar. A

qui s’han de creure els badalo-
nins?
A la realitat. I la realitat és que, quan
vam arribar, hi havia més de 1.000
factures pendents de pagar, cosa
que equival a prop de 20 milions
d’euros. I ens vam trobar gairebé
una trentena de serveis sense con-
tracte, per exemple el socorrisme de
les platges. Això és una realitat. Aquí
no és qüestió de populisme ni de
tergiversar, sinó de dir la veritat. I la
veritat és aquesta.

També hi ha hagut polèmica en
relació amb la Guàrdia Urbana.
Vostè la vol reorganitzar mentre
el sindicat demana més segure-
tat a les comissaries. Aquest sem-
pre és un terreny delicat...
Sí... És clar que aquesta demanda
de més seguretat està justificada.
És un mal endèmic de fa molt
temps. Les infraestructures s’han
d’adequar millor, perquè és evi-
dent que tenim un dèficit al res-
pecte. Estem treballant perquè així
sigui.

Aquesta setmana s’ha pogut
veure un agent de la Guàrdia Ur-
bana uniformat retirant llaços
grocs de l’espai públic. Tenen or-
dres de fer-ho o va actuar per ini-
ciativa pròpia? I si és així, se li
obrirà un expedient?
Com deia fa una estona, nosaltres
som el govern de tots. Respectem
la llibertat i les manifestacions que
faci qualsevol veí o veïna. La Fiscal
General va dir fa setmanes que no
era delicte ni posar ni treure llaços
grocs. Dit això, ha de quedar clar
que aquí no hi ha hagut cap ins-
trucció del govern ni tampoc dels
comandaments de la Guàrdia Ur-
bana. Ara bé, en aquest cas concret
no podem obrir un expedient  per-
què no es tracta d’un fet delictiu.
Estèticament potser no és la millor
imatge, però no és un fet delictiu. 

Pot ser que es torni a repetir
aquesta imatge, doncs?
El que ens han dit des dels coman-
daments de la Guàrdia Urbana és
que ha estat un fet molt puntual i
que la seva voluntat és mantenir
aquesta neutralitat institucional a
la qual feia referència abans. El que
ha de fer la policia local és fer com-
plir la llei. I en això estem. 

Per tant, vostè creu que no s’ha
de dedicar a treure llaços grocs.
No. Jo crec que ha estat un fet molt
puntual. 

També ha generat certa contro-
vèrsia que s’hagi posat sobre la
taula la possibilitat de revertir la
pacificació del Passeig Marítim...
El que farem nosaltres al Passeig
Marítim és el que generi més con-
sens, tant amb el Consell de Mobi-
litat com amb els veïns i veïnes. 

A vostè li agradava fer running
pel passeig... Com l’hauria prefe-
rit, amb cotxes o sense?
Quan feia running pel Passeig Ma-
rítim, ara ja fa anys [somriu], la ve-
ritat és que no havia tingut mai cap
problema amb els cotxes. Crec que
s’hi pot anar en bici o corrents in-
dependentment de la pacificació
del trànsit. 

Un dels dèficits més preocupants
de la ciutat té a veure amb les es-
coles. Es creu el compromís que li
va traslladar el conseller Bargalló?
Bé, jo espero que ell compleixi amb
el seu compromís de la mateixa
manera que jo intentaré complir
amb el meu. La responsabilitat po-

lítica en aquest àmbit és de les
dues administracions. És evident
que aquesta ciutat té un dèficit
d’escoles públiques. Ens falten pla-
ces i, a més, les escoles que tenim
pateixen una manca de manteni-
ment. No és una qüestió d’avui per
demà, però ja hi estem treballant.

Un altre dels problemes que té la
ciutat és l’accés a l’habitatge.
Fins i tot en això també es creuen
retrets entre l’anterior govern i
vostès...
A mi m’agradaria que en aquest
tema no hi hagués divisions. Crec
que hem d’apostar tots per un
habitatge amb uns preus més as-
sequibles i, sobretot, des de l’apor-
tació de l’administració. Recordo
que l’any passat vam aprovar 8 mi-
lions d’euros per destinar precisa-
ment a la construcció o a la compra
d’habitatges per part de l’Ajunta-
ment. Un any i escaig després, l’ú-
nic que teníem eren dos pisos que
no s’acabaven de posar a disposi-
ció dels veïns. Nosaltres ja els hi
hem donat sortida i en comprarem
més per als nostres ciutadans més
vulnerables. En això crec que ha de
ser fàcil arribar a acords amb la
resta de forces, si miren més per la
ciutat que pels seus interessos par-
tidistes.

Cosa complicada, amb les elec-
cions del maig a la vista... Té bones
sensacions de cara als comicis?
Sí. Passo el 80% del meu temps als
carrers i a les places de la nostra ciu-
tat i la meva percepció és molt posi-
tiva. Crec que els veïns i veïnes estan
contents amb aquest govern.<

“Si s’hagués respectat la neutralitat
institucional, tot hauria anat diferent”

“Hi havia més 

de 1.000 factures

pendents de 

pagar i serveis

sense contracte”

“Els pactes no es

fan amb un partit,

sinó amb una 

part de la societat:

s’han de complir”

– La Guàrdia Urbana té ordres
de retirar llaços grocs?

– No, ni del govern ni dels
comandaments policials.

– Obriran un expedient 
a l’agent que ho ha fet?

– No podem, perquè no 
es tracta d’un fet delictiu.

– Creu que la policia s’ha de 
dedicar a treure llaços grocs?

– No. Ha estat un fet puntual.
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Una finestra única centralitza 
tots els serveis d’habitatge

HABITATGE4L’Ajuntament ha
creat una finestreta única d’ha-
bitatge a l’Oficina Local (OLH)
-al Palau Municipal d’Esports-
que, a partir d’ara, centralitzarà
tots els tràmits relacionats amb
l’habitatge.

Aquest moviment servirà per
agilitzar la burocràcia i concen-
trar totes les gestions en un ma-
teix espai. A més, s’hi incorpora
el servei d’Ofideute, situat fins
ara a l’edifici El Viver, que ser-
veix per assessorar les famílies
que tenen dificultats per atendre
crèdits i préstecs hipotecaris.

També es traslladarà a l’OHL
una unitat dels Serveis Socials,
composta per dues tècniques,
que oferiran suport a les con-
sultes dels veïns. Els últims me-
sos, l’OHL s’ha reforçat amb la
contractació de tres adminis-
tratius i un advocat. D’aquesta
manera, l’Ajuntament vol tenir
concentrats en un mateix espai
tots els serveis i professionals
destinats als temes d’habitatge i
així facilitar alguns dels tràmits
que, fins ara, resultaven lents i
complicats a aquells qui els ha-
vien de realitzar.

La campanya d’ajuts a l’IBI
no se salva de la polèmica

ECONOMIA4És el tercer any
consecutiu que l’Ajuntament fun-
ciona amb un IBI congelat. L’any
passat, dos centenars de famílies
van rebre ajuts per pagar l’IBI, els
quals, en molts casos, arribaven
a la totalitat de l’import. 

Enguany, la campanya per in-
formar d’aquestes subvencions ja
ha començat i ha portat crítiques
de l’oposició, fins al punt que
Guanyem Badalona en Comú
ha decidit impulsar una cam-
panya alternativa. Consideren
que l’actual govern està “desin-
formant” la població i que els

tríptics informatius contenen
errors en els terminis per pre-
sentar les sol·licituds. Critiquen,
a més, que no es faci l’ampliació
del llindar de rendes, tal com ells
havien preparat per a aquest
2018. “S’han exclòs les persones
aturades”, comenten, una mo-
dificació que preveien engegar
aquest mateix any.  

L’ajut es destina a persones
majors de 65 anys i a famílies mo-
noparentals. A Badalona, l’impost
és de 349,41 euros de mitjana, 137
menys que la mitjana de la pro-
víncia de Barcelona.

Albiol dona el tret de sortida
a la seva candidatura electoral

POLÍTICA4El líder del Partit
Popular i actual regidor de Ba-
dalona, Xavier García Albiol, ha
confirmat la seva candidatura
per a les eleccions municipals
que se celebraran el maig vinent.

Ho va anunciar en un acte ce-
lebrat dijous passat al Teatre
Principal, on Albiol va postular-
se per tornar a ser alcalde i re-
petir la seva etapa al capdavant
del consistori badaloní, on va go-
vernar entre el 2011 i el 2015.

Sense les sigles del PP i amb un
discurs encarat al projecte “re-
cuperar Badalona”, el líder dels
populars vol deixar de banda la
marca de partit per presentar-se
com “l’alcalde de tots”, el lema
que figurava als elements gràfics
de l’acte.

Albiol va assegurar que les
municipals no han de ser un ple-
biscit sobre la independència i va
evitar carregar contra l’actual al-
calde, el socialista Álex Pastor.

Espai Públic | Dos detinguts per la crema de contenidors
La Guàrdia Urbana de Badalona va informar, dissabte al matí, de la detenció de dos

joves per l’incendi de contenidors en diversos punts del centre durant la nit de diven-
dres. Els focs van afectar les façanes d’alguns edificis, rètols d’establiments i un cotxe.

POLÈMICA4Aquesta setmana
ha corregut per les xarxes socials
un vídeo on es veu un agent de
la Guàrdia Urbana de Badalona
retirant llaços grocs de l’espai
públic. 

L’agent, que anava uniformat
i acompanyat per un altre poli-
cia, surt arrencant els llaços al ca-
rrer Jovellar i llençant-los a la pa-
perera. Després se’ls veu marxar
amb el cotxe oficial de la policia,
cosa que escenifica que els dos
agents es trobaven de servei.

Alguns partits de l’oposició,
com el Partit Demòcrata i ERC,
ja han demanat responsabili-
tats al regidor de Seguretat, Jor-
di Subirana, per l’actuació dels
agents, diumenge passat. De-
manen que s’identifiquin els po-
licies i se’ls obri un expedient in-
formatiu i, si s’escau, disciplinari.
Amb la mateixa idea s’ha pro-
nunciat Jose Téllez, el portaveu
de Guanyem Badalona, que ha
demanat a Pastor que actuï “de

la mateixa manera que es va fer
amb la Guàrdia Civil” i que es
faci un advertiment als policies
anunciant que, si reincideixen,
se’ls obrirà un expedient. 

Una petició que el mateix
Álex Pastor ha desestimat en de-
claracions al Línia Nord. No creu
que s’hagi d’obrir cap expedient
perquè el què han fet, diu, “no és

un fet delictiu”. Tot i això, opina
que la Guàrdia Urbana no
s’hauria de dedicar a treure llaços
grocs i assegura que no hi ha cap
ordre al respecte, sinó que l’agent
va actuar per iniciativa pròpia. En
aquesta línia també s’ha pro-
nunciat el PP: “No ens sembla bé
que un agent d’uniforme retiri lla-
ços, té una altra feina a fer”.

Dues captures de pantalla del vídeo que corre per les xarxes. Fotos: Twitter

Un agent de la Guàrdia Urbana
retira llaços grocs del carrer

» El vídeo del policia local arrencant llaços grocs corre per les xarxes
» Pastor diu que no s’obrirà cap expedient, com vol part de l’oposició
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Reconeixement als premiats
amb la Creu de Sant Jordi

GUARDONS4La Coordinadora
d’Associacions per la Llengua
Catalana (CAL) ha escollit Ba-
dalona com a seu per entregar
els Premis Nacionals Joan Co-
romines. Els guardons es lliu-
raran dissabte a dos quarts de
set de la tarda al Teatre Princi-
pal de Badalona. 

Aquesta 17a edició premia
persones i entitats per la seva
contribució a la defensa i difusió
de la cultura catalana, com  Car-
me Sansa i Albert, l’Escola d’Es-
criptura de l’Ateneu Barcelonès,
Enric Larreula i Vidal, el grup
Enderrock i el badaloní Joan
Soler i Amigó, premiat també
amb la Creu de Sant Jordi. L’es-
criptor rebrà el premi local que
s’entrega en cada edició.

Aterren els
Premis Nacionals
Joan Coromines

HOMENATGE4La plaça del Che
de Badalona acollirà, diumenge,
un acte d’homenatge a Che Gue-
vara per commemorar el 51è
aniversari del seu assassinat. És
un acte que organitzen, de ma-
nera conjunta, una trentena
d’organismes de la ciutat -enti-
tats socials, associacions de veïns
i partits polítics sota el paraigua
de la Comissió del Che Guevara-
des de fa 31 anys. 

L’acte començarà amb di-
versos parlaments, lectures d’al-
guns fragments dels discursos
del Che i la tradicional ofrena flo-
ral al monument que hi ha a la
plaça que porta el seu nom, al ba-
rri de la Salut. També hi haurà
una actuació musical de Rosa
Sánchez, la cantant i composi-
tora nascuda a Costa Rica i re-
ferent de la música llatinoame-
ricana a Barcelona. 

30 entitats
homenatjaran 
Che Guevara

SOCIETAT4L’Ajuntament de
Badalona ha celebrat recent-
ment l’acte de reconeixement
públic de les entitats i persones
badalonines guardonades amb
la Creu de Sant Jordi.

Va ser divendres passat al
saló de plens del mateix consis-
tori amb dos dels guardonats:
Rosa Maria Malet i l’ONG Pro-
activa Open Arms. Tot i que els
premis es van entregar el passat
24 de juliol, no ha estat fins ara
que s’ha fet la distinció oficial a
la ciutat. De fet, va ser al Ple mu-
nicipal del 31 de juliol quan es va
aprovar una moció que insta al
reconeixement de tots els bada-

lonins premiats enguany amb
aquest guardó, entre els quals
també consten la filòloga, mes-
tra i activista per la llengua a la
plataforma Som Escola, Teresa
Casals, i el pedagog i escriptor
Joan Soler i Amigó.

El fundador de l’ONG bada-
lonina, Òscar Camps, i Rosa
Maria Malet van ser els dos pre-
miats que van assistir a l’acte. La
Generalitat va voler donar aquest
reconeixement a Open Arms
“per la seva tasca de rescat i sal-
vament de les embarcacions de
persones refugiades a la mar
Egea i al conjunt de la Medite-
rrània” i a Rosa Maria Malet com

a degana en la direcció dels mu-
seus barcelonins per “protegir,
desenvolupar i promoure” l’obra
de Joan Miró.

PRESÈNCIA BADALONINA
La Creu de Sant Jordi és un dels
màxims guardons que pot rebre
una persona o entitat per part
de la Generalitat de Catalunya.
Aquest any es van premiar un
total de 31 personalitats i 24 en-
titats distingides per la defen-
sa de la identitat catalana o la
seva feina en l’àmbit cívic i cul-
tural. Precisament, Badalona va
ser una de les ciutats amb més
guardonats.El saló de plens va acollir l’acte de reconeixement. Foto: Ajuntament
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4La Renda Garantida de Ciuta-
dania (RGC) és la prestació social
que permet assegurar els mí-
nims d'una vida digna a les per-
sones en situació de pobresa
per tal de millorar la seva situa-
ció, i promoure la seva autono-
mia i participació activa en la so-
cietat. Es tracta d’una prestació
social de naturalesa econòmica
i percepció periòdica per tal que
aquestes persones puguin fer-se
càrrec de les seves despeses es-
sencials o de la seva família.
També és un coixí per a qui no té
accés als drets bàsics, com ara
una feina de qualitat i accés a
l’habitatge. 

Al llarg del primer any de la
posada en marxa d’aquesta ini-
ciativa, més de 113.000 persones
n’han estat beneficiàries. D’a-
questes, 26.958 són famílies -co-
rresponents a uns 68.350 bene-
ficiaris–, a més dels 45.363 pen-
sionistes i beneficiaris de pres-
tacions estatals amb rendes més
baixes que reben el comple-
ment. La seva implementació
ha permès revertir la tendència
dels darrers anys, en què els ex-
pedients de les persones que de-
manaven les diferents ajudes
que oferia la Generalitat ana-

ven disminuint i cada vegada hi
havia menys beneficiaris de 
l’RMI. Amb aquest nou sistema,
més persones poden accedir a
les ajudes del Govern.

Amb tot, en pot ser benefi-
ciària qualsevol persona que,
durant els sis mesos anteriors a
la sol·licitud, tingui ingressos in-
feriors al 91% de l'indicador de
renda de suficiència de Cata-

lunya i que compleixi una sèrie
de requisits. Poden ser persones
sense feina i sense recursos,
pensionistes, perceptors de pres-
tacions i altres subsidis i famílies
monoparentals, entre altres ca-
sos. En aquest any 2018, el llin-
dar d'ingressos se situa en 604
euros al mes en dotze pagues.

De fet, des de la implemen-

tació d’aquesta nova ajuda, la
Generalitat ha rebut més de
66.000 sol·licituds, entre la Ren-
da Garantida de Ciutadania, com-
plements d’altres pensions, pres-
tacions i ajuts i altres comple-
ments. Durant els primers mesos
de l’any, aquest volum de peti-
cions mensuals ha arribat a mul-
tiplicar per més de 15 el nombre
mitjà de sol·licituds que hi havia
sobre l’anterior prestació que
oferia el Govern català, l’RMI. 

Amb l’aplicació d’aquest ajut,
la Generalitat ha incrementat
en 81 milions d’euros el pressu-
post destinat a les persones més
vulnerables, passant dels 228
milions d’euros l’any 2016 amb
la Renta Mínima d’Inserció (RMI)
als 309 d’aquest 2018 amb la
Renda Garantida i els comple-
ments. De fet, preveu ampliar la
prestació a persones sense llar,
a dones víctimes de la violència
masclista, a persones amb ma-
laltia mental ateses en residèn-
cia i també per millorar situa-
cions d’emergència social.

RETORN AL MÓN LABORAL
Una conseqüència de la Renda
Garantida és que afavoreix el
món laboral. Des del setembre

de 2017 fins a l’actualitat, unes
2.655 unitats familiars han acon-
seguit feina amb un contracte de
treball i 1.138 han aconseguit
sortir de la prestació de forma
definitiva. D’altra banda, 11.000
persones s’han tornat a activar
en la recerca de feina. 

Això significa que la seva im-
plementació està complint amb
els objectius que es va marcar la

conselleria d’Afers Socials i Fa-
mílies quan la llei es va aprovar
al Parlament el juliol de l’any pas-
sat, ja que volia impulsar la mi-
llora de les condicions socials i la-
borals dels ciutadans. L’ajuda
també va néixer per tal de com-
batre les desigualtats i garantir
una existència digna als seus
beneficiaris davant l’escassedat

d’ocupació i la precarietat labo-
ral, cosa que ha aconseguit du-
rant el primer any d’existència.

I és que aquesta era una de
les fites que es va marcar el Go-
vern, que treballa perquè les
persones beneficiàries puguin
millorar el seu nivell de vida i
apoderar-les per tal d’ajudar-
les a superar les condicions que
les van portar a necessitar
aquesta prestació. Però per tal
d’aconseguir-ho, els seus be-
neficiaris s’hi han implicat de
manera activa, compromesa i
responsable seguint un itine-
rari d’inserció laboral que els
ha permès recuperar la seva au-
tonomia i la seva independència
econòmica.

MÉS BENEFICIARIS
Tanmateix, la dotació de la pres-
tació s’ha millorat en uns 200 eu-
ros de mitjana, que suposen un
increment del 35%, i s’ha estès a
més persones. A partir d’ara,
persones sense llar, persones
amb malalties mentals ateses
en residències i dones víctimes
de la violència masclista també
podran sol·licitar l’ajuda, que
també servirà per millorar si-
tuacions d’emergència social.

Per una vida digna
»Més de 113.000 persones en situació de pobresa ja reben la Renda Garantida a Catalunya
» La Generalitat vol ampliar-la a dones víctimes de la violència masclista i a altres col·lectius

Pàgines especials

rendagarantida.gencat.cat

S’ha incrementat en

81 milions d’euros

el pressupost 

destinat a persones

vulnerables

L’ajut afavoreix 

el mercat laboral:

1.138 famílies ja

hi han tornat i han

sortit de la prestació

Els diferents perfils de persones que poden rebre la Renda Garantida de Ciutadania. Infografies: Línia
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Des del passat 15 de setem-
bre hi ha nous llindars -els in-
gressos sota els quals es pot
demanar aquest ajut-, que van
des dels 604 fins als 1.122 euros,
en funció de la situació de la per-
sona. Ampliant els ingressos

que poden tenir les persones
que sol·liciten la Renda Garan-
tida de Ciutadania, la Generali-
tat aconsegueix incloure més
beneficiaris a la prestació d’a-
questa ajuda, que permet alleu-

jar i corregir situacions de po-
bresa i vulnerabilitat que patei-
xen els ciutadans. 

Qualsevol persona que no
disposi de recursos o que els que
tingui no siguin suficients per
afrontar el seu dia a dia té dret
a demanar la Renda Garantida
de Ciutadania. Per fer-ho, la per-
sona ha de demanar cita prèvia
i anar a una Oficina de Treball del
SOC, a una Oficina d’Atenció
Ciutadana o a una Oficina d’Afers
Socials i Famílies. Des que es va
començar a donar la prestació, el
Govern ha atès el 99% de les per-
sones que l’han demanat. A més,
totes les oficines que registren
noves sol·licituds atenen les ci-
tes en menys de dues setmanes.

Els motius més habituals de
denegació d’una sol·licitud són
disposar d’ingressos superiors
als llindars establerts o que el ti-
tular o beneficiari treballi a jor-
nada completa.<

La Generalitat

ha aconseguit

incloure més

beneficiaris 

a la prestació

rendagarantida.gencat.cat

4L’objectiu del Govern és arribar a totes les
persones que, pel motiu que sigui, no arriben
a l’indicador de renda de suficiència de Cata-
lunya (IRSC), situat en uns ingressos de 664
euros al mes. Per tal d’aconseguir-ho, es va
marcar un període de transitorietat que va co-
mençar el setembre del 2017 i acabarà l’abril
del 2020.

Si l’any passat se’n beneficiaven el 85% de

les persones que estaven per sota d’aquest in-
dicador, amb el canvi de llindars, aquest any se’n
podran beneficiar fins al 91%. Si s’és una úni-
ca persona i es cobra menys de 604 euros, s’hi
pot accedir –en comparació amb els 564 euros
de l’any passat–. Per a dos membres, la xifra
s’incrementa fins als 896; 969 euros si són tres
membres, 1.042 per a quatre i, en els casos que
siguin cinc membres, és de 1.122 euros.<

» Els canvis en els ingressos màxims permeten que hi

hagi més persones que es beneficiïn d’aquesta ajuda

Nous llindars
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GENT GRAN4Amb motiu del
Dia Internacional de les Perso-
nes Grans, Santa Coloma cele-
brarà, demà, una nova edició de
les Jornades de la Gent Gran. Ac-
tualment, 22.000 colomencs te-
nen més de 65 anys. Això es tra-
dueix en el fet que una de cada
deu persones pertany al col·lec-
tiu de la tercera edat. 

Per celebrar el seu dia, el
Pompeu Lab i el Teatre Sagarra
obriran les portes per acollir
una diversitat d’actes destinats
als principals protagonistes de la
jornada. El dia començarà amb
una sessió inaugural a càrrec de
l’alcaldessa Núria Parlon. Do-
narà pas a una taula d’experts
que reflexionaran sobre el tema
“Cap a quina vellesa ens enca-
minem?”, amb la psicogerentò-
loga i patrona d’Amics de la
Gent Gran, Montserrat Celdran,
i la directora de Gent Gran de
Fundació “La Caixa”, Cristina Se-
gura. Més tard es visualitzarà el

vídeo “Participació Gent Gran de
la ciutat” i es farà una taula ro-
dona sobre la realitat de les per-
sones grans amb experts i im-
plicats en diverses entitats. Tots
aquests actes, celebrats al Pom-
peu Lab, clouran amb la lectura
del manifest de la jornada.

El Teatre Segarra se sumarà
a les activitats per celebrar el dia
de les persones grans amb un be-
renar al hall del mateix teatre i un
espectacle de cinc a set de la tar-
da. Per acabar, es farà un ball
d’envelat a la plaça dels Enamo-
rats obert a tothom.

Una de les activitats organitzades per la gent gran. Foto: Ajuntament

Un de cada deu veïns de Santa
Coloma té més de 65 anys

» Santa Coloma s’uneix a la celebració del Dia de les Persones Grans
» Les activitats es repartiran entre El Pompeu Lab i el Teatre Sagarra

L’autor d’un apunyalament a
Madrid s’amagava a la ciutat

SUCCESSOS4Agents del Cos
Nacional de Policia (CNP) han
detingut a Santa Coloma l’autor
d’un apunyalament produït a
Madrid durant el mes d’agost.

El detingut hauria apunyalat,
dues vegades, un jove de 29
anys en un camp de futbol ma-
drileny del districte d’Usera. Va
ser el 24 d’agost passat, quan els
agents, després d’atendre el fe-
rit, van poder esbrinar que els
dos implicats havien mantingut
prèviament una discussió. Mit-

ja hora després de la baralla, el
detingut va tornar amb una na-
valla al lloc on havia començat
tot i la va clavar dues vegades al
pit del jove, que va ser ingressat
en estat greu i que a hores d’a-
ra continua hospitalitzat en
coma vegetatiu.

L’autor de l’apunyalament va
abandonar el lloc dels fets en bi-
cicleta i immediatament després
es va dirigir a la demarcació de
Barcelona, on s’ha estat ama-
gant fins ara.

UNIVERSITAT4La Universitat
de Barcelona (UB), juntament
amb el Culinary Institute of
America (CIA), han creat un
nou centre a Santa Coloma per
promoure la dieta mediterrà-
nia, la salut i la innovació culi-
nària. Es tracta del Torribera
Mediterranean Center (TMC),
ubicat al Campus d’Alimentació. 

El centre ofereix dos màsters
sobre la dieta mediterrània a
estudiants d’arreu del món, al-
hora que se centra a fomentar la

investigació i la recerca. Els ex-
perts treballaran per avançar
en les pautes de la dieta medi-
terrània, centrant-se en la nu-
trició i l’alimentació. Dirigits
per la UB i el CIA, col·laboraran
amb altres universitats i orga-
nitzacions internacionals. 

El TMC també treballarà en
projectes de recerca conjunts,
que combinin nutrició i salut,
sostenibilitat, canvis de con-
ducta i experiències i preferèn-
cies alimentàries.

Per primera vegada, el centre
acollirà xefs, acadèmics culina-
ris, líders en salut pública, pe-
riodistes, responsables polítics,
i altres experts internacionals
que oferiran conferències, sim-
posis i xerrades.

L’obertura del TMC al recin-
te de Torreribera, juntament
amb la  inauguració de l’Escola
de Restauració de Santa Coloma
(Grameimpuls), consolida la
ciutat com un centre capdavan-
ter en gastronomia i alimentació.

Els agents de la Policia Nacional el van detenir a Santa Coloma. Foto: Arxiu

Impuls a la dieta mediterrània

Població | 474 residents menys que el 2017
Santa Coloma de Gramenet va perdre, des de 2017, 474 habitants. Segons dades de
l’Idescat, és un dels municipis de Catalunya on més s’accentua la davallada. A tot el

territori, els canvis de residència han augmentat després de sis anys de descensos.
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TRIBUNALS4A principis de
mes, la plataforma de veïns Stop
Crematori va demanar mesures
cautelars al jutge, mentre aquest
resol el contenciós administratiu
contra l’obertura del crematori i
dicta sentència. Fins que això no
passi podrien passar dos anys i,
durant aquest temps, l’empresa
podria començar les obres. L’ú-
nica manera d’evitar-ho seria, se-
gons fonts de la plataforma, que
el jutge acceptés les mesures
cautelars que van presentar el 6
d’octubre. De fet, el jutjat nú-
mero 10 de Barcelona s’ha de
pronunciar sobre les cautelars
abans que acabi el mes. 

El que la plataforma demana
en aquest recurs és que se sus-
penguin les obres -que encara no
han començat- del crematori
mentre no hi hagi una resolució
ferma del procés contenciós que
van iniciar el 18 de juliol contra
l’Ajuntament de Sant Adrià, el
Consell Comarcal del Barcelonès

i Tanatori Litoral S.L., l’empre-
sa propietària dels terrenys. 

Des de la plataforma esperen
que “davant totes les evidèn-
cies, informes tècnics i juris-
prudència que avalen la de-
manda, la resposta sigui satis-
factòria pel benestar i la salut
dels ciutadans”. 

Els motius que els han portat
a lluitar contra l’obertura del

crematori són, per una banda,
perquè consideren que va en
contra de les normes urbanísti-
ques contemplades al Pla Gene-
ral Metropolità (PGM). De l’al-
tra, al·leguen que hi ha una “for-
ta oposició ciutadana” al projec-
te, amb 9.000 signatures reco-
llides des de 2016, i que la cons-
trucció de la planta suposaria un
“greu impacte mediambiental”.

Segueix la lluita contra l’obertura del crematori. Foto: Stop Crematori

La decisió sobre les mesures
cautelars del crematori s’apropa

» El jutge es pronunciarà a finals de mes sobre la petició veïnal
» El tribunal també ha de resoldre el recurs contenciós administratiu

El procés participatiu de les
Tres Xemeneies arrenca fort

PARTICIPACIÓ4La Plataforma
per la conservació de les Tres Xe-
meneies de Sant Adrià ha fet ba-
lanç de la primera sessió infor-
mativa del procés de participa-
ció ciutadana per debatre el fu-
tur de l’espai.

Aquesta reunió va tenir lloc
dijous passat i va servir per in-
formar a la ciutadania del fun-
cionament de tot el procés par-
ticipatiu. Des de la Plataforma
veuen amb bons ulls la quanti-
tat d’assistents -un centenar-,
“cosa que demostra l’interès de
la ciutadania envers aquest es-
pai”, comenten. Tot i així, la-
menten que els representants

polítics insisteixin en el fet que
el procés no és vinculant. Asse-
guren que també van adquirir el
compromís d’afegir una sessió
específica sobre temes econò-
mics, on aportaran informació a
aquells que la demanin, sense
acabar de fer-la pública.

Una de les incògnites que es va
resoldre van ser les persones en-
carregades d’admetre o rebutjar
les propostes resultants, que se-
ran els mateixos responsables de
la redacció del PDU: Generalitat,
Ajuntament de Badalona i Sant
Adrià i Consorci del Besòs. Dilluns
que ve es farà la primera de les
quatre sessions temàtiques.

EXPOSICIÓ4Aquesta setmana
és l’última oportunitat per veu-
re l’exposició de fotografies
“Mare Nostrum, Europa davant
la crisi del refugi. Una perspec-
tiva dels Drets Humans” al Cen-
tre de Producció Cultural i Ju-
venil Polidor.

La mostra es va inaugurar el
passat 19 de setembre i estarà
disponible i oberta al públic
fins dilluns a les vuit del vespre.
Realitzada per la Fundació So-
lidaritat de la Universitat de

Barcelona, recull imatges dels
fotoperiodistes Xavi Herrero i
Raül Clemente realitzades entre

l’octubre de 2015 i el febrer de
2017 a l’illa grega de Lesbos i al

nucli de la població d’Idomeni,
a la frontera entre Grècia i Ma-
cedònia. 

L’exposició reflexiona al vol-
tant dels Drets Humans i la si-
tuació de les persones que
creuen el Mediterrani per arri-
bar a Europa. Les fotografies,
combinades amb textos expli-
catius, se centren a plasmar la
vulneració dels Drets Humans
bàsics, com poden ser l’alimen-
tació, la salut, l’educació o la lli-
bertat de moviment i l’asil. 

Es definiran els usos per als terrenys de les Tres Xemeneies. Foto: Arxiu

Fotoperiodisme des de Grècia

Trànsit | Mor una motorista a la carretera B-10
La setmana passada van morir quatre persones en accidents de trànsit, un d’ells al

quilòmetre 3,6 de la B-10 a Sant Adrià del Besòs. La motorista, de nacionalitat ucraï-
nesa i de 38 anys, va morir a l’Hospital del Mar, on va ser traslladada en estat crític.

L’exposició es podrà
veure fins dilluns 
a les vuit del vespre al
Centre Cultural Polidor
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Montgat | Tiana

Montgat acull l’assemblea
territorial de la CUP

POLÍTICA4La CUP ha iniciat un
procés participatiu d’assemble-
es territorials obertes. La que co-
rrespon a la zona del Barcelonès
Nord i el Baix Maresme es va ce-
lebrar divendres passat a la bi-
blioteca Tirant Lo Blanc de
Montgat.

A partir de les vuit del vespre,
els assistents van poder escoltar
els debats estratègics relacio-
nats amb el present i el futur de
Catalunya fora dels despatxos.
Els temes que es van tractar es-
taven relacionats amb el clima

polític actual i la situació que viu
el Govern català. A l’acte hi van
assistir Eulàlia Reguant i Jordi
Escoda, com a representants
del Secretariat Nacional.

Entre les grans qüestions
que es van analitzar hi ha “la in-
acció del Govern, la verticalitat
i opacitat de la presa de decisions
als més alts nivells, la repressió
de l’Estat o la renúncia a la des-
obediència per la qual aposta la
Generalitat”, segons va expli-
car David Palau, de la CUP de
Montgat, a la ràdio municipal.

TROBADA4La tercera edició del
Tiana Clàssics, l’esdeveniment
que agrupa multitud de vehicles
antics al poble, va haver de tan-
car les inscripcions perquè es va
completar l’aforament. Diumen-
ge, uns 130 cotxes i motos van du-
plicar la xifra de participants del
2017, segons informa l’entitat
organitzadora ACIST Tiana. 

El requeriment per poder
inscriure’s-hi era que els vehicles
tinguin més de 25 anys, matri-
culats fins al 1993. Els partici-
pants van presentar-se al parc
dels Teletubbies cap a les deu del

matí, quan va començar la jor-
nada. Es van exposar els vehicles
i es va fer un esmorzar de boti-
farra a càrrec de Cal Toni. Per als

més petits es van fer activitats in-
fantils -com pintar sobre la ca-
rrosseria d’un cotxe, diversos
tallers i sortejos- abans de co-
mençar una rua de vehicles pels
carrers del poble.

Amb la pacificació del carrer
Matas, es va facilitar l’accés dels
vehicles a l’aparcament i a l’es-
pai d’exposició. Un any més, la

zona es va quedar petita per
acollir tots els vehicles, un sen-
yal que els organitzadors inter-
preten com un èxit. 

Any rere any, la trobada de
vehicles clàssics es va consoli-
dant com un dels esdeveniments
més multitudinaris de Tiana,
amb participants vinguts de di-
versos municipis de Catalunya.

Els cotxes exposats tenien més de 25 anys. Foto: Twitter (@liniarubioes)

El Tiana Clàssics duplica 
els participants de l’any passat

Comerç | Primera fira de la cervesa artesana a Tiana
La primera edició de la fira de cervesa artesana 365 a Tiana fa balanç. Celebrada el
dissabte de Festa Major, es va estrenar amb un èxit d’assistents i participants, amb

gairebé deu productors de cervesa artesana que van oferir els seus productes.  

130
motos i cotxes clàssics
van participar 
en la trobada i van
completar l’aforament
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Esports

El debut de la Penya a l’ACB, si no
hi ha cap altre contratemps, fi-
nalment serà demà. Els de Carles
Duran rebran la visita del Mora-
banc Andorra a l’Olímpic a par-
tir de tres quarts de nou del ves-
pre. Aquest de demà hauria de ser
el segon compromís oficial del
conjunt badaloní, però no va ser
així després que diumenge passat
se suspengués el partit que s’ha-
via de jugar al Pazo dos Deportes,
la pista del Breogán. Ahir a la tar-
da, però, l’ACB va anunciar que el
matx es jugarà el pròxim dia 24.

Els dos equips ja estaven so-
bre el parquet, escalfant poc
abans de les cinc de la tarda,
quan el marcador, el rellotge de
possessió i el rellotge del pavelló
van deixar de funcionar. En pri-
mera instància l’ACB va anunciar

que el partit s’ajornava mentre els
tècnics intentaven resoldre aques-
ta avaria, però la impossibilitat de
fer-ho va fer que es decretés la
seva suspensió. 

L’endemà es va conèixer que,
com l’acta del partit ja estava
feta, amb els jugadors dels dos
equips inscrits, quan finalment es
disputi el partit, les convocatòries
dels dos conjunts (i els cincs ini-

cials) hauran de ser els que esta-
va previst que comencessin a
disputar el matx diumenge.

PLANTILLA TANCADA
Així, doncs, el partit contra el Bre-
ogán no el podrà jugar l’últim fit-
xatge verd-i-negre, l’aler-pivot
Luke Harangody. Està previst
que el jugador d’Illinois arribi a la
ciutat durant el dia de demà.

Conor Morgan, en un dels partits de la pretemporada. Foto: CJB

El Divina Joventut rep la
visita de l’Andorra a l’Olímpic
» El partit a la pista del Breogán, suspès, es jugarà dimecres 24

» Luke Harangody, fitxat per una temporada com a relleu de Miller

L’Industrias viatja a Galícia
per jugar a la pista d’O Parrulo

Desplaçament a la
pista d’un rival di-
recte. L’Industrias
Santa Coloma

afronta el primer viatge del curs
després dels tres partits conse-
cutius a casa, un partit demà
passat a dos quarts de vuit del
vespre al Municipal A Malata, la
casa de l’O Parrulo del Ferrol.

El començament de lliga dels
colomencs i els corunyesos ha es-
tat idèntic: una victòria i dues de-
rrotes, si bé els d’Óscar Redondo
han jugat els tres primers partits
a casa. Els gallecs, que van ser el

primer dels equips que van man-
tenir la categoria el curs passat,
van aconseguir la seva única vic-
tòria dissabte passat, també a
casa, contra el Zaragoza (7-3).

SENSE OPCIONS
El matx arriba una setmana des-
prés que l’equip encaixés la se-
gona derrota del curs en una
mala tarda contra el Palma (0-6).
Els colomencs van encaixar dos
gols en les dues primeres jugades
del partit (d’Eloy i de Mati Rosa)
i no van tenir capacitat de reac-
ció en els minuts posteriors.

BARCELONÈS NORD4Després
de les primeres quatre jornades
del campionat, la Segona Divisió
femenina s’atura aquest cap de
setmana, i els dos equips de la co-
marca afronten aquesta pausa
amb bones sensacions.

El Seagull, de fet, és l’únic
equip de la competició amb un
registre immaculat: quatre vic-
tòries, 12 punts de 12 possibles,
havent marcat 15 gols a favor i
únicament amb dos d’encaixats.
Les de Jordi Ferrón, però, no s’a-
turaran del tot aquests dies: de
fet, aquesta mateixa tarda juga-

ran un amistós contra el primer
equip del Barça, un dels millors
equips de l’estat i del continent.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel continua sent una de les sor-
preses d’aquest tram inicial de la
competició i és sisè amb una
victòria, dos empats i només
una derrota. Les adrianenques
també tenen una diferència de
gols positiva (gràcies al contun-
dent triomf al camp de l’Europa)
i quan tornin a la competició, el
cap de setmana de la setmana
que ve, rebran el Mallorca Topp-
fotball al Ruiz Casado.

Derrotes d’UBSA i Sampep
a la segona jornada d’EBA

BARCELONÈS NORD4Dos par-
tits, dues derrotes. L’UBSA i el
Sant Josep van perdre els dos
partits del cap de setmana passat,
tots dos jugant com a locals.

Els de Mario Lousame, que re-
bien el JAC van veure com els bar-
celonins remuntaven un partit
que al descans els vermells do-
minaven de forma clara. Els adria-
nencs van perdre al Ricart (71-72)
i es preparen per dies intensos:
demà passat visiten la pista del CB

Mollet i divendres que ve jugarà,
de nou contra el JAC, els quarts
de final de la Lliga Catalana.

El Sampep, per la seva banda,
no va tenir una estrena victorio-
sa en el campionat i va perdre a
casa contra un dels colíders, el
Pardinyes Lleida (68-74) en un
partit força igualat. El pròxim
partit que afrontaran els homes de
Sergi Vives serà, de nou, a casa; els
badalonins rebran la visita del
BBA Castelldefels demà passat.

Pau Arriaga
BADALONA

Sant Adrià | Les Tucans debutaran a la lliga el pròxim dia 13
Tot i que la Liga Elite comença aquest cap de setmana, el sènior femení dels Tucans haurà

d’esperar una setmana més per debutar. El conjunt adrianenc jugarà el primer partit del
curs 2018-19 el pròxim dissabte 13 a les quatre de la tarda al camp de les Barcelona Tsunamis.

Seagull i Sant Gabriel arriben
fort a l’aturada de la lliga
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Un CF Badalona en línia
ascendent visita l’Olot

La derrota i els dubtes
que el CF Badalona ha-
via deixat anar en les
primeres jornades ja

queden molt lluny. Ramon Cal-
deré havia demanat temps per fer
funcionar totes les noves peces i,
un mes després, els bons resultats
han arribat i l’equip viu una bona
dinàmica que voldrà mantenir
aquest diumenge a la tarda en la
visita a Olot.

Serà un partit especial per al
tècnic escapulat, ja que abans
d’entrenar el Salmantino el curs
passat, va entrenar i va aconse-
guir pujar els garrotxins de Ter-
cera a Segona B. De fet, el de Vila-
rodona va assegurar dilluns en
una entrevista a Ràdio Olot Es-

ports que sempre portarà l’e-
quip vermell al cor.

Els de la Garrotxa, però, viuen
un moment totalment oposat al
del Bada: només han sumat qua-
tre dels últims 12 punts i enca-
denen dues derrotes.

EXHIBICIÓ A PATERNA
I és que l’equip afronta el segon
desplaçament consecutiu amb
la moral pels núvols després de la
victòria aconseguida dissabte
passat contra el València Mesta-
lla (2-4). Iván Agudo, Natalio i
Magallán li van donar la volta a
un gol matiner del local Miguel
Ángel. Fran Navarro li va posar
picant al minut 90, però Natalio
va repetir amb el 2-4 definitiu.

La festa no va
ser del tot com-
pleta. L’Hand-
bol Adrianenc va
quedar fora de

la Copa del Rei en la primera ron-
da dissabte passat, sent eliminat
pel BM Puerto Sagunto (36-39).
El partit, disputat a la Verneda, va
ser històric, ja que era la prime-
ra vegada que el conjunt lila dis-
putava la competició del KO de
l’handbol estatal.

Els dos equips ja s’havien vist
les cares durant la pretemporada
(de fet, fa menys d’un mes), de
manera que Lorenzo Rueda ha-
via pogut preparar el matx sabent
què podia esperar d’un equip
que la temporada passada juga-
va a l’ASOBAL.

El club va fer una crida a l’a-
fició per omplir la Verneda (dis-
sabte passat també es feia la pre-
sentació de tots els equips de la
base lila) i el pavelló va presentar
un aspecte envejable: ple de gom
a gom i amb un públic entregat i
donant alè al seu equip.

Ja sobre el parquet, els adria-
nencs veurien com els sagun-
tins començaven a dominar pràc-
ticament des del minut zero. Els
de Rueda, de fet, van trigar gai-
rebé quatre minuts a marcar el
primer gol, ja que en les prime-

res possessions no van trobar la
manera de trencar l’experimen-
tada defensa valenciana. L’A-
drianenc ho provava de totes les
maneres, però el conjunt de Vi-
cent Nogués es va començar a tro-
bar còmode amb una renda fa-
vorable que oscil·lava entre els
dos i els set gols. La diferència al
descans seria de tres (16-19).

Després de passar pels vesti-
dors, però, la dinàmica no va
canviar; els de Rueda van acon-
seguir, en diverses ocasions, re-
tallar el seu desavantatge fins
als dos gols, però aleshores els vi-
sitants tornaven a disparar-se. El

conjunt lila va entrar a l’últim mi-
nut dos gols per sota dels valen-
cians, però amb la possessió per
al Puerto Sagunto, que no per-
donaria en l’atac definitiu.

VIATGE A ZARAUTZ
Ara, doncs, durant la resta de la
temporada l’Adrianenc només
tindrà un repte: la Divisió d’Ho-
nor de Plata, una competició que
torna a posar-se en marxa aquest
cap de setmana després de l’atu-
rada per la Copa. L’equip lila ju-
garà el segon partit del curs a do-
micili, demà passat a dos quarts
de vuit a la pista del Zarautz.

La jornada va servir per fer la presentació de tots els equips. Foto: ASME

L’Adrianenc planta cara però
queda fora de la Copa del Rei

Natalio, en una acció del darrer matx del Bada. Foto: VCF
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No t’ho perdis

Viu en línia

Llibres Teatre

Punt de no retorn (u98 Music, 2018) i
Punt de partida (u98 Music, 2018) són
els dos nous discos de Miquel Abras. El
músic de la Bisbal d'Empordà ha fet
una cosa inèdita fins a la data a casa
nostra: ha publicat dos àlbums amb un
dia de diferència. El primer és un disc
molt rocker, mentre que el segon és
més pausat i amb tocs acústics.

Música Pelis i sèries

Punt de no retorn / Punt de partida
Miquel Abras

L’hora de la música inusual
El Centre d’Art Tecla Sala de l’Hospitalet és una de les seus de

l’edició d’enguany del cicle de músiques inusuals OUT.SIDE
juntament amb l’Arts Santa Mònica i la Fàbrica de Creació Fa-

bra i Coats (Barcelona), el Centre d’Art la Panera (Lleida) i Lo
Pati-Centre d’Art Terres de l’Ebre (Amposta). El 20 d’octubre
aquest espai de l’Hospitalet acollirà el concert del duet Za!,

un grup que basa les seves actuacions en la improvisació di-
rigida amb signes visuals. Za! comptarà amb la col·laboració
de l'Escola Municipal de Música-Centre de les Arts de L'Hos-

pitalet, que també ha estat la seu d’un taller del grup. 

Vince Gilligan, creador de la sèrie Breaking Bad, va ser el
protagonista de la darrera edició del Serielizados Fest.

El certamen audiovisual, que enguany va arribar a la
seva cinquena edició, es va celebrar a Barcelona entre

els dies 27 i 30 de setembre. Dins de la programació,
Gilligan va oferir una classe magistral a l’auditori de la
Facultat de Comunicació Blanquerna que va aplegar

estudiants i professionals del món del cinema, així
com seguidors de Breaking Bad. Gilligan també va

participar en una xerrada amb el periodista Toni
Garcia Ramon que va començar amb un homenat-

ge al cinquè aniversari de l’emissió de l’últim capí-
tol de Breaking Bad. El creador d’aquesta sèrie tam-
bé és l’autor d’altres produccions d’èxit com Better

Call Saul o d’una trentena de capítols d’Expedient X.
El Serielizados Fest també va comptar amb altres

convidats com Erika Lust, creadora de X Confessions
The Webseries, o Nacho Carretero, autor de Fariña.

V I N C E  G I L L I G A N

La fitxa
QUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

ELS FANS...

Ser el creador de ‘Breaking Bad’
També és l’autor d’altres sèries com ‘Better Call Saul’

Famosos

Va participar al Serielizados Fest
Gilligan va oferir una classe magistral i una xerrada

Van celebrar una data especial
L’aniversari de l’últim capítol de ‘Breaking Bad’

QUÈ HA FET?

Una de les millors comèdies negres
que s’han pogut veure els darrers anys
a l’escena barcelonina. Pol López actua
magistralment com a desenterrador
de cadàvers que ha d’enfrontar el pas-
sat i els rumors del poble quan ha d’ex-
humar els ossos de la seva dona, a qui
alguns acusen d’haver matat.

A La Villarroel de Barcelona.

La calavera de Connemara
Iván Morales

Les relacions humanes entre amics,
amigues i parelles són les protagonis-
tes d’aquesta nova novel·la d’Àngels
Bassas, que reflexiona sobre els grans
temes de la vida com la cerca i la pèr-
dua de l’amor, el dol o la maternitat.

Un recull de 15 contes sobre les vi-
vències de quatre amigues arribades a
la quarantena. 

La vida té aquestes coses
Àngels Bassas

Arriba el desenllaç. La popular sèrie
The Walking Dead, una de les més po-
pulars dels darrers anys, encara la seva
darrera temporada. Rick Grimes i tota
la resta de supervivents de l’apocalipsi
zombie segueixen lluitant per intentar
reconstruir la civilització. Aquesta tem-
porada, a més, caldrà estar atents a les
disputes internes entre el grup.

The Walking Dead
Robert Kirkman i Frank Darabont

| Assassin’s Creed Odyssey
Ubisoft presenta una nova entrega de la seva gran saga. Tornarem

a entrar a l’Animus per viure aventures, en aquest cas a l’Antiga Grècia.
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DIUMENGE 7 D’OCTUBRE
Matí-Tarda La Tresca i la Verdesca celebrarà el

seu vintè aniversari amb  un acte festiu i par-
ticipatiu amb altres entitats amigues. / Pas-
seig de la Rambla.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda El paper del cooperativisme en el

desenvolupament sostenible del planeta és
el leitmotiv de l’exposició que ara es pot veu-
re al Fondo després d’haver passat per Can Pei-
xauet. / Biblioteca del Fondo.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Continua obert el termini d’ins-

cripcions per al MusicalMent, una activitat a
favor de la salut mental, que se celebrarà el
pròxim diumenge 28 d’octubre. / Auditori Can
Roig i Torres.

DEMÀ 6 D’OCTUBRE
Tarda Per primera vegada aquest mes es farà

la tradicional partida de videojocs en parti-
da gegant, que en aquesta ocasió farà que es
jugui al popular Fortnite. / Centre de Producció
Cultural i Juvenil Polidor.

FINS AL 8 D’OCTUBRE
Tarda Darrers dies en els quals es podrà veure

la mostra anomenada Mare Nostrum, Euro-
pa davant la crisi del refugi. Una perspectiva
dels Drets Humans. / Centre de Producció Cul-
tural i Juvenil Polidor.

DIUMENGE 7 D’OCTUBRE
11:00 El primer diumenge d’aquest mes, la Ju-

gatecambiental anomenada Egagròpiles i
ocells marins, amb activitats per a les famí-
lies i els nens i les nenes. Activitat gratuïta.
/ Platja de les Barques.

DIMECRES 10 D’OCTUBRE
18:00 Dimecres de la setmana que ve es farà la

jornada de constitució del Consell municipal
dels Infants curs 2018-2019 amb cinc enti-
tats. / Sala Pau Casals.

DISSABTE 6 D’OCTUBRE
16:30 Partit de futbol corresponent a la quar-

ta jornada del grup 4 de Quarta Catalana en-
tre el CCE Tiana i el filial de la UD Molinos. /
Camp Municipal de Tiana.

L’Institut Oftalmològic Tres Torres por-
tarà una unitat mòbil per conscienciar
sobre la prevenció del glaucoma. / Pla-
ça de les Mallorquines.

La vila rep una unitat mòbil
de prevenció del glaucoma
Dilluns 8 d’octubre a les 10:00

La 22a edició del Correllengua es de-
dicarà a la Nova Cançó. La presentació
es farà amb unespectacle a càrrec de
Vicente Monera i Jaume Calatayud. /
Auditori Can Roig i Torres.

Tot a punt per a la 22a
edició del Correllengua

Diumenge 7 d’octubre a les 18:00

Partit de bàsquet corresponent a la se-
gona jornada de la lliga Endesa ACB en-
tre el Divina Seguros Joventut de Ba-
dalona i el Morabanc Andorra. / Pavelló
Olímpic de Badalona.

El Divina Joventut debuta
a l’ACB rebent l’Andorra
Demà 5 d’octubre a les 20:45

La sommellier Eli Vidal serà l’encarre-
gada d’aquesta sessió de maridatge
amb vins de la Denominació d’Origen
Alella. / Garden Tiana.

La DO Alella organitza una
sessió de maridatge a la vila

Demà 5 d’octubre a les 19:30

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma

P R O P O S T E S
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